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Geachte portefeuillehouders, 

 
In de onlangs door de Commissie Aanpassing Belastingstelsel (CAB) georganiseerde verrijkingssessies heb ik 
het verzoek gekregen de dagelijks besturen van de waterschappen te voorzien van een brief en presentatie 
waarmee zij desgewenst hun algemeen besturen kunnen informeren over de vorderingen van het onderzoek 
naar de aanpassing van het belastingstelsel van de waterschappen. Met deze brief en bijgevoegde presenta-
tie voldoe ik graag aan dit verzoek.  
  
Huidige stand van zaken 
De CAB heeft eind 2015 van het Uniebestuur de opdracht gekregen om te onderzoeken of het belastingstel-
sel van de waterschappen toekomstbestendig is en of principes als 'de gebruiker, vervuiler, kostenveroorza-
ker, belanghebbende betaalt' nog vollediger in het stelsel kunnen worden toegepast. Het Uniebestuur heeft 
de CAB hierbij ook gevraagd om na te denken over oplossingen voor een aantal gevoelde operationele knel-
punten in het huidige stelsel. De CAB heeft de huidige stand van zaken in beeld gebracht door bij alle water-
schappen langs te gaan. Dit is opgeschreven in een tussenrapport waarin de conclusie is getrokken dat de 
CAB geen pleisters moet plakken op huidige wonden, maar op zoek moet gaan naar een middellange ter-
mijnoplossing om de toekomstvastheid te garanderen. De algemeen besturen zijn hierover geïnformeerd.  
In februari jl. zijn de zijn de algemeen besturen door de CAB verder geïnformeerd over een aangepast tijd-
pad, de onderwerpen en de vervolgwerkzaamheden van het onderzoek. Sindsdien heeft de CAB veel infor-
matie opgehaald waar we u graag van op de hoogte houden. De CAB heeft de afgelopen tijd haar denkrich-
tingen in zogenaamde verrijkingssessies  gedeeld met verschillende inhoudelijke experts, bestuurders en we-
tenschappers. Tijdens deze sessies stonden de volgende vragen centraal: Is de CAB op de goede weg? Zijn 
de denkrichtingen van de CAB logisch, navolgbaar en consistent? En zijn er zaken die de commissie wellicht 
over het hoofd ziet? De verrijkingssessies hebben de CAB veel opgeleverd. Duidelijk is onder andere gewor-
den waar een nadere motivering nodig is, waar uitvoeringsproblemen worden voorzien en waar twijfels be-
staan over uitlegbaarheid en draagvlak. Ook is wederom duidelijk geworden dat op een aantal onderwerpen 
de meningen verdeeld zijn, bijvoorbeeld daar waar het gaat om diffuse lozingen. 
 
 
 
Onderwerpen 
De onderzoeken op dit moment liggen zowel op het terrein van het watersysteem als op het terrein van de 
waterzuivering en de waterkwaliteit. In het algemeen staat de vraag centraal: Hoe ziet een toekomstbesten-
dig stelsel eruit? Daarnaast gaat het bij waterzuivering en waterkwaliteit met name om onderwerpen als he-
melwaterproblematiek, het woonruimteforfait en de problematiek van de diffuse verontreiniging van opper-
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vlaktewateren. Voor het watersysteem gaat het meer in het algemeen om de vraag hoe, rekening houdend 
met de aard van de maatregelen die de waterschappen in het kader van het watersysteembeheer plegen te 
nemen, een toekomstbestendige verdeling van kosten over de belanghebbende groepen eruit zou kunnen 
zien. In het onderzoek over het watersysteem wordt ook stil gestaan bij specifieke voorzieningen, ook wel 
plusvoorzieningen genoemd.   
 
Vervolgtraject en betrokkenheid waterschappen   
De CAB zal de komende maanden de denkrichtingen waar nodig aanpassen en verder concretiseren. Ook 
zullen de voorstellen worden doorgerekend. Dit zal leiden tot een integraal rapport dat wij in regionale con-
sultatiesessies met de algemeen besturen van de waterschappen willen bespreken. Ook overige in- en ex-
terne stakeholders zullen worden geconsulteerd. Dit zal na de zomer plaatsvinden. Eind dit jaar hoopt de 
CAB dan de definitieve voorstellen te kunnen presenteren. 
 
Tot slot  
Ik hoop dat deze brief met bijgevoegde presentatie u in staat stelt om op een u passend moment uw alge-
meen bestuur te informeren over de stand van zaken van het onderzoek van de CAB. Indien u behoefte heeft 
aan ondersteuning van een CAB-lid bij de toelichting aan uw algemeen bestuur kunt u ons hiervoor benade-
ren via de digitale postbus van de CAB: cab@uvw.nl. De CAB zal dan proberen zoveel mogelijk aan uw ver-
zoeken te voldoen. U kunt in deze postbus ook terecht voor overige vragen. Op de website van de CAB 
(cab.uvw.nl) kunt u alle achtergrondinformatie en (concept)rapporten vinden.  

 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 
Hetty Klavers 

Voorzitter CAB 
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